
 

Høringssvar fra Ældrerådet - Forslag til etablering af plejecenterråd på 
kommunale plejecentre 
 
Ældrerådet behandlede på sit møde den 8. august 2024 ’Forslag til etablering af plejecenterråd på 
kommunale plejecentre’. 
 
Ældrerådet mener umiddelbart, at plejecenterråd lyder som en god ide på papiret. 
For øjeblikket er det imidlertid meget svært for alle plejecentrene at skaffe pårørende til beboer- og 
pårørenderådene og derfor mener Ældrerådet, at man skal starte med at gøre de nuværende råd 
attraktive for de pårørende inden man inddrager civilsamfundet. Dette kan evt. gøres ved at yde en 
form for kompensation for deltagelse i møder, og sørge for at de pårørende er ordentlig informerede 
om hvad arbejdet i rådet går ud på. 
 
Ældrerådet vil også gerne påpege, at der står, at der skal være flere beboere i rådet. Det er helt 
urealistisk, da det på nuværende tidspunkt dårligt er muligt at finde nok som det er nu.  
 
Ældrerådet mener desuden, at med det økonomiske pres der er på ældreområdet lige nu, er det spild 
at bruge ressourcer på at lave disse ændringer på området.    
 
 
 

På Ældrerådets vegne 
Yvonne Karnøe, Næstformand 

Ældrerådet i Norddjurs Kommune 

Dato: 8. august 2024
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